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Szilágyi Sándor elnök az ülést 11 óra 1 perckor megnyitotta, köszöntötte az ülésen megjelenteket. 

Megállapította, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mert 3 fő nemzetiségi települési 

képviselőből 2 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Babai János képviselőt kérjék fel. 

Más javaslat nem hangzott el, ezért kérte, hogy szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 2 fő önkormányzati képviselő részvételével, 2 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

71/2016. (XII.7.) ORNÖ határozata 

az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2016. december 7-ei közmeghallgatásán 

választott jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2016. december 7-ei 

közmeghallgatásán jegyzőkönyv-hitelesítőnek Babai János önkormányzati képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szilágyi Sándor elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:     Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat beszámolója az elmúlt 

év munkájáról, tevékenységéről 

 

 Előadó: Szilágyi Sándor elnök 

 

 

Szilágyi Sándor elnök elmondta, hogy az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzathoz minden 

hónapban jön a dr. Kócza Júlia az Egyenlő Bánásmód Hatóságtól. Nagyon sok ember megfordul a 

nemzetiségi önkormányzat irodájában nemcsak Oroszlányból, hanem az egész megyéből, a 

környékbeli faluból is rengetegen felkeresik az ügyvédnőt.  

Az idei évben dr. Szalai Petra, a nép ügyvédje is több hónapig volt segítőjük. A vele kötött 

szerződésük meg fog szűnni, tudomása szerint a nép ügyvédjét Oroszlány Város Önkormányzatához 

akarják berakni. A roma önkormányzattól többen beléptek a Polgárőrségbe, hogy tudják segíteni a 

rendőrség munkáját. Havona egy-két alkalommal részt vesznek a járőrözésben. 

Ezt követően havi bontásban ismertette, hogy az elmúlt évben milyen munkát végeztek: 
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Februárban farsangot szerveztek. Ezt minden évben megszervezik, amióta ők az önkormányzat 

képviselői. 30-40 gyereknek és kb. ugyanannyi szülőnek szoktak farsangot tartani.  

Az önkormányzat jó áron tudott szerezni krumplit. 5 t krumplit osztottak szét 149 családnak a Nyíres 

dőlűben és a városban. Nem csak romáknak adtak, hanem magyaroknak is, időseknek és családoknak 

egyaránt. Hangsúlyozta, hogy minden rászorulónak próbálnak segíteni. 

Márciusban segítettek az állatokon is. A „Ments meg!” Oroszlányi Állatvédő Egyesületnek 1 mázsa 

állateledelt adományoztak. Szintén állateledelt adományoztak egy borbálai hölgynek, aki befogadott 

állatokkal foglalkozik.  

Elmondta, hogy a kulturális rendezvényeken is próbálnak részt venni. Szeretnének a város életében 

részt venni. Áprilisban a Költészet napja alkalmából az Oroszlányi Hunyadi Mátyás Általános 

Iskolában léptek fel az önkormányzat tánccsoportjával. 10-15 gyerek szerepelt, jól sikerült a program. 

Szintén ebben a hónapban volt a Romák Világnapja. Évről-évre igyekeznek egyre jobban 

megszervezni. A Tatabányai Roma Nemzetiségi Önkormányzattal közösen szerveztek egy foci kupát, 

melyen az oroszlányiak 8 csapattal vettek részt. A kupán 3. helyezettek lettek, illetve elnyerték a 

„Legjobb kapus” címet. 

Májusban részt vettek a tatabányai rendőrség által szervezett bűnmegelőzési megbeszélésen. Ezekre a 

megbeszélésekre rendszeresen kapnak meghívást, melynek igyekeznek eleget tenni, de munkájuk 

miatt sajnos nem tudnak mindig ott lenni.  

A gyereknapon a művelődési ház dolgozóival együtt kitelepültek. A gyerekeknek ingyen volt az 

arcfestés, a lufifújás, a  trambulin. Sok gyereket vendégül láttak. Csokit osztogattak. Ismét 

kihangsúlyozta, hogy a rendezvényeik nem csak a romáknak szólnak. Egyre több magyar jön a 

rendezvényeikre. Kirándulásaikra is egyre többen eljönnek. És nem hiszik el, hogy ingyen van. 

Elmondta, hogy minden koszorúzáson ott vannak. Júniusban a Magyar Hősök Emléknapja alkalmából 

koszorúztak. A rendezvényt a Rákóczi Szövetség szervezte. Elmondta, hogy az iskolákkal is jó a 

kapcsolatuk, az igazgatókkal is tartják a kapcsolatot, órákra is be szokott ülni, és így a sikerekről, 

illetve a problémákról is értesül az önkormányzat. Próbálnak a gyerekekre hatni, akik leginkább a 

fociedzőre, Schöffer Antalra hallgatnak. 

Júliusban 1 napos kirándulást szerveztek Velencére, melyen 247 fő vett részt. 5 busszal mentek. Jól 

érezték magukat az emberek. Szendvicseket, innivalót, csokit vittek. A Rákóczi Napon Majkon 

koszorúztak. Ebben a hónapban megállapodás alapján egy majki hölgynek adományoztak 50 kg 

kutyaeledelt és 15 kg macskaeledelt, illetve a borbálai hölgynek is vittek még állateledelt. 

Horgászverseny is volt júliusban, ami már hagyománynak számít. A horgászegyesület megengedte, 

hogy horgásszanak a gyerekek. 21 gyerek horgászott. Érmeket, plaketteket, kupákat osztottak. A 

verseny végén meghívták a gyerekeket pizzázni. A gyerekek nagyon örültek, várják, hogy jövőre is 

megszervezzék nekik ezt a versenyt. 

Elmondta, hogy a roma önkormányzat irodájában 2 ember dolgozik: Világos Józsefné és Haladi 

Mónika. Azért is tud az önkormányzat ilyen jól dolgozni, mert e két személy ott van az irodában. 

Sajnos csak ketten vannak.  

Augusztusban kirándulást szerveztek a Parlamentbe. 23 gyereket vittek, akiket elláttak élelemmel is. 

Jól érezték magukat, rengeteg kérdésük volt, érdekelte őket. Ezt a kirándulást Schöffer Antal által 

tudták megszervezni.  

Szent István ünnepén is koszorúzott az önkormányzat. 

Szeptemberben volt a csilletoló verseny, amelyen a roma önkormányzat is részt vett 2 csapattal. Ő 

pedig a súlyemelők csapatával indult. Mindhárom csapat jó helyezést ért el, sőt a súlyemelők csapata 

idén is megnyerte a csilletoló versenyt. Hozzátette, hogy 4 éve mindig a súlyemelők nyerik meg ezt a 

versenyt úgy, hogy az ő csapatuk tajgai a legidősebbek a nevezők között. A versenyen nem csak 

magyar, hanem német és szlovák csapat is volt.  

A csilletoló verseny délutánján Csatkára mentek kirándulni 53 fővel. Lecsót is főztek a kirándulóknak, 

jól érezte magát mindenki.  

Elmondta, hogy az ácsi önkormányzattal is felvette a kapcsolatot. Az ő rendezvényükön 11 gyerekkel 

léptek fel.  

A nemzeti ünnepen voltak koszorúzni.  

Elmondta továbbá, hogy a Tatabányai Roma Nemzetiségi Önkormányzatnál egész napos roma 

rendezvény volt, melyen szintén felléptek. Van egy énekesük is, Bihari Tomi, ő is fellépett.  
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Októberben az Aradi Vértanúk Emléknapján szintén voltak koszorúzni. Hangsúlyozta, hogy minden 

rendezvényen ott szeretnének lenni, ott vannak minden koszorúzáson. Úgy érzik, hogy nekik is ki kell 

állni a városért, mert a város is kiáll értük. Mindenben támogatják a nemzetiségi önkormányzatot, 

amiért ezúton is köszönetet mondott. Azért tudnak dolgozni, mert kapnak segítséget, tanácsokat.  

Elmondta, hogy rengeteg, 26 együttműködési megállapodása van az önkormányzatnak, melyek nem 

csak papíron léteznek. Elmennek egymás programjaira. Az együttműködési megállapodásaikat 

bővíteni szeretnék azért, hogy átlássák az egész országot, hogyan állnak a roma önkormányzatok. 

Sajnos vannak problémák is, mert sok településen csak papíron működik a roma önkormányzat. 

Kiemelte, hogy az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat tagjai nem vesznek fel tiszteletdíjat. 

A kapott támogatást teljes egészében kulturális rendezvényekre, kirándulásokra költik.  

Elmondta továbbá, hogy a Tatabányai Roma Bálon is felléptek az oroszlányi gyerekek. Sok helyre 

hívják őket, ismerik és nagyon ügyesnek tartják a tánccsoportjukat. Múlt héten volt a megyei roma 

önkormányzat ülésén. Az ácsi, a komáromi és a kisbéri önkormányzat is meghívta az oroszlányi 

önkormányzatot az adventi időszakban fellépésre. Ha el tudnak menni, elmennek és segítenek nekik.  

A megyei közmeghallgatáson is volt egy hölgy, aki azt mondta, hogy az Oroszlányi Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat példamutató munkát végez. Ezt az is alátámasztja, hogy az oroszlányi 

roma önkormányzat kapta ebben az évben a legtöbb pontot az országban. A megyei elnök is kiemelte 

ezt. Sok új dolgot hoztak létre az irodában, ami egyáltalán nem volt. Például bevezették az Internetet, 

facebook oldalt hoztak létre. Így sokkal könyebben tudnak kommunikálni az emberekkel, közelebb 

kerültek az emberekhez. Véleménye szerint ez az egyik titka a sikerüknek, illetve az, hogy minden 

hónapban próbálnak rendezvényt tartani.  

Elmondta, hogy a gyerekek a Bányász Klubban is felléptek, ugyanis az önkormányzatnak a Bányász 

Szakszervezettel is van együttműködési megállapodása. A szakszervezet vendégül látta a gyerekeket.  

Decemberben mikulás-osztást tartottak a gyerekeknek, ez is már hagyomány náluk. A Nyíres dűlőben 

60 + 15 csomagot, a városban 70 csomagot osztottak ki. 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a hétvégén a Vörös István Alapítvánnyal közösen tornát rendeznek. 

Vörös István nevét azért választották az alapítványnak, mert ő roma ember, egyetemi tanár volt, nagy 

tekintélye volt a városban. A tornát 2 naposra tervezik. Kb. 200 gyereket mozgatnak meg és vendégül 

látják őket. Sokan jönnek. Az idei évben felnőtt csapatok nem lesznek.  

Elmondta, hogy 25 együttműködési megállapodásuk van, ami fizikai valóságában is létezik. Pesten a 

XXI., a XX. és a IV. kerülettel van kölcsönös együttműködés. Tanácsokat kapnak arról például, hogy 

problémás gyerekekkel hogyan kell bánni, ugyanis a XXI. kerületben a képviselők tanáremberek, van 

köztük gyógypedagógus is. Debrecenbe, Hajdúhadházára is elmentek. Ott teljesen más problémák 

vannak. Itt nyugaton magasabb az életszínvonal. Ott alapdolgokkal küszködnek, például a gyerekek 

nem tudnak szendvicset vinni az iskolába, stb. Az együttműködés sportlehetőséget is ad a 

gyerekeknek. Ezzel lehet kitörni, a tanulással és a sporttal. Schöffer Antal edző több helyen is edző, a 

tehetséges gyerekeket tovább tudja ajánlani.  

Összefoglalásul elmondta, hogy ebben az évben az ügyvédnőhöz és roma önkormányzathoz 150 fő 

fordult tanácsért, ebből 70 fő fordult az ügyvédnőhöz. Tehát sokan felkeresik az önkormányzatot. 

Véleménye szerint jó munkát végeztek. 

 

Schöffer Antal sportfelelős elmondta, hogy már 4 évvel ezelőtt kialakították a korosztályokat. U14, 

U16, U19 és felnőtt korosztályú csapataik vannak. Elsősorban a József iskolában vannak az alsós 

tagozatokban együttműködési megállapodással. Minden szerdán tart ott edzést. Ettől az évtől kezdve 

az Eötvös iskolában is tart edzést keddenként. Januári hónapban a József Attila Általános Iskolában 

tanuló gyerekekkel a megyei futsal versenyen 4. helyezettek lettek. Az intézményi programokat (őszi, 

téli és tavaszi) megnyerték. Idén először megszervezték a Farkasvölgyi Ákos Emléktornát, melyet 

szintén megnyertek. A Körösi-Kölcsey Kupa közül szintén mindkettőt megnyerték.  

A csapat zöme roma gyerekekből áll, de magyar gyerkekek is vannak. Céljuk az integráció, hogy a 

magyarok és a romák megtanuljanak együtt, egymásért küzdeni. A tatabányai tornán a felnőtt 

csapatukkal 3. helyezést értek el. 

Magyarország roma válogatottjával pályaedzőként volt kint, illetve Németh Sándor képviselte a 

várost. A roma válogatottba az ország minden területéről válogatják be a játékosokat. Olyan 

lehetőségük is volt, hogy a pápával még kezet is tudtak fogni. 

Dél-Tirolban Európa Kupán is voltak, ahol csak amatőrök futballozhatnak. Ott sajnos nem sikerült 

bejutniuk a 8-as döntőbe, de nagy élmény volt.  
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A felsorolt eseményeket mind meg lehet találni a Vörös István Sport, Kulturális és Hagyományőrző 

Alapítvány honlapján. 

Elmondta továbbá, hogy az intézményi programban hasonlóképpen bent vannak a József Attila 

Általános Iskolában. Már egy sorozaton túl is vannak, ott 3. lettek. Most hétvégén lesz a Vörös István 

Emléktorna. Ez a torna 3. éve van már, és a polgármesteri hivatal teljes támogatásával fog ez a 

program létrejönni. Az idei évben kaptak támogatást is, így 14+2 mezt sikerült vásárolniuk. 

Megköszönte a támogatást. Elmondta, hogy januártól indulnak újra a futsal megyei döntők, az előbb 

elmondottak szerint. 

Tárgyalások folynak arról, hogy az idei évben szeretnék megtartani a nagyobbaknak az Eötvös Kupát.  

 

Szilágyi Sándor elnök hozzátette, hogy az önkormányzatnál nemcsak focival foglalkoznak, vannak 

súlyemelőik, kosarasaik, ökölvívóik. Minden sportágban próbálnak odafigyelni a gyerekekre.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, hogy polgármester úr megbízásából figyelemmel kíséri a 

nemzetiségi önkormányzat munkáját, részt vesz az ülésein, így kellőképpen tájékozott. Tapasztalata 

alapján sok irányú, korrekt munkát végez a roma önkormányzat. A roma önkormányzat más 

önkormányzatokkal történő kapcsolattartásának sokszínűsége olyan tapasztalatszerzésre adhat 

lehetőséget, ami a folyamatos fejlődést biztosíthatja. A mostani önkormányzati képviselőkön látszik a 

fejlődés. Az információkat, felvetéseket, problémákat továbbítja polgármester úrnak. Személyesen is 

gratulált az elmúlt időszak munkájához. Hangsúlyozta, hogy a roma önkormányzat munkája 

Oroszlány jó hírét viszi.  

 

Szilágyi Sándor elnök megköszönte a közös munkát. Zárszóként elmondta, hogy ez azért sikerül, 

mert ilyen emberekkel tud dolgozni. Kiemelte Babai János, Schöffer Antal, Világos Józsefné és Haladi 

Mónika munkáját. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, javaslat nem volt, a közmeghallgatást 11 óra 39 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 Szilágyi Sándor   Babai János  

 elnök    jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

Kelemen Gabriella 

jegyzőkönyvvezető 


